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Abstracts :

Strategic management in human resource management has become a
necessity in light of the increasing competition, not only in global markets, but also in
domestic markets. This is the way that modern management has taken on the challenge
of reformulating human resources management, changes and changes in institutions.
The need to qualify the different management systems of their functions in accordance
with a strategic perspective, and given the importance of human resources and ability
to achieve the objectives of the institution, has become the modern management of
attention to human resources issues that have become the basis of the competitiveness
of institutions, The function of human resources transforms from its coercive
framework into its strategic role.

Key words: Management; human resources; strategic management; corporate
objectives; competitive advantage.
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Résumé :

La gestion stratégique des ressources humaines est devenue une nécessité face
a la concurrence croissante, non seulement sur les marchés mondiaux, mais également
sur les marchés intérieurs. C'est ainsi que la gestion moderne a relevé le défi de la
reformulation de la gestion des ressources humaines, des changements et des
modifications apportées aux institutions. La nécessit¢ de qualifier les différents
systemes de gestion de leurs fonctions conformément a une perspective stratégique et
compte tenu de I'importance des ressources humaines et de la capacité a atteindre les
objectifs de l'institution est devenue la gestion moderne de l'attention portée aux
problémes de ressources humaines qui sont devenus le fondement de la compétitivité
des institutions, La fonction des ressources humaines passe de son cadre coercitif a son
role stratégique.

Mots clés : gestion ; ressources humaines ; gestion stratégique ; Objectifs corporatifs ;
avantage compétitif.
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